
Vážení spoluobčania , 

 Opätovne sa k Vám prihováram v prvý deň nového roka 2025 v mene 

vedenia obce a zastupiteľského zboru aby som Vám aj Vašim rodinám 

poprial všetko najlepšie, hlavne hodne zdravia, šťastia a rodinného pokoja. 

Rok 2024,  s ktorým sme  sa pred niekoľkými hodinami rozlúčili zostáva už 

len v našich spomienkach a činoch, pre niekoho bol úspešný, radostný a pre 

iných plný starosti a problémov. Tak to už v živote chodí.  V tento deň sa 

chcem poďakovať všetkým, ktorí sa v uplynulom roku čo i len najmenším 

spôsobom pričinili o rozvoj a zveľadenie našej obce a prispeli k obohateniu 

jej duchovného, kultúrneho, športového i materiálneho života. Pri tejto 

príležitosti sa chcem v mene poslancov obecného zastupiteľstva i v mene 

svojom úprimne poďakovať za pomoc a podporu, ktorú nám väčšina 

občanov prejavila pri riešení spoločných - obecných problémov a úloh. 

Aj v roku 2024 sme sa snažili zveľaďovať našu obec, aj keď to nebolo 

takým investičným tempom  ako v roku 2023, musím zároveň podotknúť, že 

to bolo zapríčinené aj nedostatkom finančných prostriedkov na investične 

aktivity a to hlavne z dôvodu krátenia rozpočtu pre verejnú správu, napr. 

v roku 2023 to bolo krátenie z dôvodu navýšenia daňového bonusu pre našu 

obec na podielových daniach vo výške približne 221592 eur a na rok 2024 

bol z dôvodu tohto daňového bonusu výpadok na podielových daniach vo 

výške 174000 eur už na začiatku roku 2024 a na konci roku tento výpadok 

stúpol na 204000 eur. To sú pre našu obec neskutočne finančné prostriedky, 

ktoré by sa dali použiť na rozvoj obce v rôznych oblastiach života našich 

občanov. Taktiež treba podotknúť, že zatiaľ nám neprajú ani vypísané výzvy 

z eurofondov, ktoré by sa dali čerpať na ďalší rozvoj obce Kotešová a to 

napr. vybudovanie športového areálu, vodovodu a kanalizácie v lokalite Lán, 

rekonštrukciu knižnice a podobne.  
V roku 2024 sme realizovali nasledovné investičné aktivity: 

- Hlavnou investičnou aktivitou v roku 2024 bolo vybudovanie 

spojovacieho chodníka na Bukovej, ktorým sa prepojila už existujúca 

cyklotrasa z hornej časti smerom okolo nového detského ihriska v dĺžke 

308 metrov za cenu 126651,11 eur, vrátane osvetlenia,  ktoré sme uhradili 

z rezervného fondu z rozpočtu obce Kotešová. Samozrejme ešte bude 

potrebné v jarných mesiacoch dorobiť teréne úpravy, ktoré neboli 

v rozpočte tohto chodníka, ale bude ich potrebne urobiť aby skrášlili 

okolie tohto priestoru. 



-  Dobudovanie detského ihriská v tejto lokalite s názvom „Detské ihrisko- 

miesto socializácie a inklúzie detí v obci Kotešová“ v celkovej hodnote 

75 673,43 eur a to tak, že 50000 eur bola dotácia z Ministerstva práce, 

sociálnych veci a rodiny a zvyšok sme doplatili z rozpočtu obce Kotešová 

- V rámci rekonštrukcie  miestnych ciest sme v dolnej časti obce Kotešová 

zrekonštruovali mostný objekt ponad regulovanú rieku Rovnianka pri Ing. 

Chorvátovi v celkovom objem 8980 eur z rozpočtu obce Kotešová. 

- Rekonštrukcia osvetlenia a vybudovanie nových svetelných bodov na 

hornej časti obce Kotešová z dôvodu výmeny betónových stĺpov 

spoločnosťou Stredoslovenská distribúcia, a.s. Žilina, pričom tieto práce 

spočívali aj v prekládkach vzdušného vedenia na verejnom osvetlení a aj 

na rozhlasovom vedení v hodnote 5260 eur. Z rozpočtu obce Kotešová. 

- Vybudovanie nové prístrešku za dreveným altánom pri obecnom úrade na 

úschovu majetku obce Kotešová, betónovej plochy a zámkovej dlažby 

v jeho okolí v sume 18200 eur z rozpočtu obce Kotešová. 

- Zakúpenie a osadenie nových lavičiek, smetných košov pri obecnom 

úrade, v Oblazove pri kaplnke, výsadbu trávnatých plôch v obci Kotešová 

za celkovú sumu 6700 eur, pričom 5700 eur sme dostali ako dotáciu 

z Úradu vlády SR.  

- V roku 2024 sme splácali úver na investičné aktivity a leasingové splátky 

v celkovej výške 67531,64 

 

- Obecné zastupiteľstvo v Kotešovej dňa 13. 12. 2024 schválilo Všeobecné 

záväzne nariadenie obce Kotešová č. 3/2024 Daň za rozvoj v obci 

Kotešová, účinné od 1. 1. 2025, ktoré je určené na získanie finančných 

prostriedkov do rozpočtu obce Kotešová pri výstavbe budov na 

podnikanie pre právnické osoby ako aj pre fyzické osoby podnikateľov, 

nakoľko v budúcnosti sa očakáva výstavba priemyselnej zóny pri Váhu 

a obec sa musí tiež zachovať hospodárne a ekonomický za účelom 

získania finančných prostriedkov , ktoré je možné v budúcnosti použiť na 

investície v rámci kapitálových výdavkov. Je tu stanovená sadzba 13 eur 

za podlahový meter štvorcový, samozrejme občania pri výstavbe 

rodinných domov nebudú platiť žiadny poplatok. 

- V roku 2025 sa nebudú v našej obci dvíhať pre občanov a ani 

podnikateľov dane z nehnuteľnosti, aj keď štát odporúčal zvýšenie na 

úrovni o 15 % a taktiež ani poplatok za komunálny odpad. V roku 2025 

ostávame na tej istej úrovni, len stále je dôležité, aby sme v skutočnosti 



dobre separovali a taktiež nevyhadzovali napr. kuchynský odpad do 

hnedých nádob v igelitových taškách, nakoľko potom nám to rátajú ako 

normálny odpad a stojí to obec o mnoho viac eur.  

- V roku 2025 v rámci konsolidácie opätovne očakávame výpadok 

z rozpočtu obce Kotešová vo výške 1 % na konsolidáciu z nášho rozpočtu 

a okrem toho ešte prídeme aj v roku 2025 o približne 118000 eur, čo je 

dôsledok a dobeh daňových bonusov predchádzajúcej vlády, ako krátenie 

podielových dani fyzických osôb v rámci celého Slovenska pre 

samosprávy. 

Vážení spoluobčania, v rámci investičných zámerov v tejto chvíli vzhľadom 

na to, že nastane v roku 2025 veľké šetrenie a rozpočet, ktorý máme 

k dispozícii, nám neumožňuje zatiaľ sľubovať nové veľké investičné zámery, 

aj keď sme pripravený po stránke projektovej ako aj po stránke vydaných 

právoplatných stavebných povolení. Preto aj z tohto miesta nedokážem 

sľubovať niečo, že vybudujeme, pritom  viem, že zatiaľ nemáme na nové 

veci vyčlenené finančné prostriedky. Preto žiadame občanov aj o trpezlivosť 

a pochopenie. Ťažko niekomu niečo sľubovať, že sa to urobí, vybuduje, keď 

dopredu vieme že nebudú na všetko finančné prostriedky a niekedy sa mi aj 

ťažko reaguje na slová občanov, keď niekto povie, že chce napr. nové svetlo, 

že on platí dane, áno niekto platí daň za nehnuteľnosť 8 eur, alebo 12 eur, 

alebo 25 eur a niekto aj viac, ale napr. len jeden svetelný bod stĺp, svetlo , 

úchyty, káble a robota pritom stojí 600 eur. 

     Aj napriek týmto prognózam snahou obce a Obecného zastupiteľstva 

v Kotešovej v roku 2025 v závislosti na príjmoch obce, bude  pokračovať 

v nastúpenom trende zachovania športovo kultúrnych tradícií,  

zabezpečovania údržby a čistoty verejného priestranstva, budovania ďalších 

stavieb a rekonštrukcií a údržby budov. Som presvedčený, že 

spoločne  s vami,  milí spoluobčania, sa nám v samospráve našej obce podarí 

túto neľahkú úlohu správne realizovať v prospech nás všetkých aj 

v nastávajúcom  roku 2025. 

     V príchodom Nového roku 2025 Vám v mene svojom a tiež i v mene 

svojich spolupracovníkov, v mene všetkých poslancov obecného 

zastupiteľstva, prajem veľa síl a šťastia v každodennom živote. Prajem Vám 

pevné zdravie, vzájomný pokoj a harmóniu, zlepšenie medziľudských 

vzťahov, aby Vás všetko zle obchádzalo. 

 

Prajem Vám šťastný a veselý Nový rok 2025. 
 


